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Raadsplein besluitvormend 

 

Datum 26 september 2016 
 
 
onderwerp Beantwoording artikel 45 vragen fractie SP over poortjes station Zwolle 

portefeuillehouder Ed Anker 

informant Dijkhuizen, Cees (4007) 

eenheid/afdeling Ontwikkeling OWA 

  

Voorgesteld besluit raad 

Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

De beantwoording van de artikel 45-vragen die de SP-fractie heeft gesteld over 
het gebruik van de OV-poortjes op station Zwolle. 
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Onderwerp Artikel 45-vragen SP over OV-poortjes station Zwolle 

Versienummer V1.2 

  

Portefeuillehouder E.W. Anker 

  

Informant C.H. Dijkhuizen 

Eenheid/Afdeling Ontwikkeling/OW 

Telefoon 038 498 4007 

Email C.Dijkhuizen@zwolle.nl 

Bijlagen  

 

 

Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

De beantwoording van de artikel 45-vragen die de SP-fractie heeft gesteld over het gebruik van de OV-

poortjes op station Zwolle. 
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Toelichting op het voorstel 

 

Inleiding 

Naar aanleiding van berichtgeving in de media op 7 juli 2016 heeft de SP-fractie vragen gesteld over 

het gebruik van de OV-poortjes op station Zwolle. In diverse media stond dat de poortjes op dit station 

een tijd geheel afgesloten zijn door de NS met als doel het beheersen van een grote groep reizigers 

die door een defecte bovenleiding gestrand waren. De vragen worden hieronder beantwoord.  

Beantwoording raadsvragen 

1. Hoe beoordeelt het college de handelswijze van de NS in deze? 

Het college heeft, gelezen de berichtgeving in de media, direct contact gelegd met NS. Uit de berichten 

bleek dat veel mensen de indruk kregen geen kant uit te kunnen. NS geeft aan dat vanwege de grote 

drukte aan de zuidzijde van het station reizigers inderdaad zijn geadviseerd op het station te wachten 

in plaats van richting de bussen van NS en Arriva te lopen. Daarbij is gestreefd naar een verdeling van 

de hoeveelheid mensen uit oogpunt van crowd control. Een deel van de reizigers bleef in de tunnel, 

een ander deel stond bij het busplein aan de zuidzijde van het station. Volgens NS zijn de poortjes 

daarbij niet geheel op slot gegaan. Reizigers konden met hun OV-chipkaart uitchecken en verder 

richting bus, fiets of Hanzeland. Helaas is dit voor sommige reizigers niet duidelijk geweest.  

 

2. Was er sprake van een gevaarlijke situatie bij de bussen zoals de NS nu lijkt te stellen en zo ja, 

hoe kan dan een dergelijke situatie voorkomen worden in de toekomst? 

Rond 16.30 uur is op 7 juli 2016 ten noorden van Zwolle een bovenleiding beschadigd. Hierdoor was er 

geen treinverkeer mogelijk richting Meppel en Emmen. NS heeft bussen besteld, maar helaas was het 

aantal geleverde bussen onvoldoende om alle treinreizigers vlot per bus te vervoeren. Naar aanleiding 

hiervan zal NS de afspraken met de busmaatschappij nog eens goed tegen het licht houden. 

 

3. Leidde het afsluiten van de poortjes niet tot eigen gevaarlijke situaties in de stationstunnel? 

Volgens de klantbegeleidingsorganisatie van NS was de situatie op en rond het station goed 

beheersbaar. Er was geen aanleiding contact te leggen met politie of gemeente. Als er wel sprake is 

van een (in potentie) onveilige situatie, wordt opgeschaald naar de calamiteitenorganisatie onder 

leiding van ProRail. Vanuit deze organisatie wordt dan contact gelegd met de Veiligheidsregio. 

 

4. Is het college het met de SP eens dat deze handelswijze niet strookt met het argument dat de 

toegangspoortjes er zouden zijn voor bescherming van NS-personeel en reizigers, maar dat inzet 

voor crowd control een geheel nieuwe en onwenselijke is? 

Zoals hierboven aangegeven heeft NS de poortjes niet gebruikt om de voetgangerstunnel af te sluiten. 

Gegeven de grote drukte, het advies in de voetgangerstunnel te wachten en de toepassing van crowd 

control, was de indruk van sommige reizigers dat de poortjes geheel dicht waren aan beide kanten in 

de tunnel. De reiziger moet echter altijd het station kunnen verlaten. NS heeft verklaard dat dit het 

geval is geweest. Het is belangrijk dat dit in toekomstige situaties duidelijk is voor iedereen.  

 

 

 

 

file://///test.intern/Data/GezamenlijkY/Gemeente/Div/Handleidingen_WO/formats%20college-raad/html/informatienota%20voor%20college%20en%20raad%20handleiding.htm


3 

 

voorstel 

 

 

 

  

Datum 5 september 2016 

 

 

3/3 

 

 

5. Is deze zaak voor het college aanleiding om opnieuw met de NS in gesprek te gaan over de 

situatie, eventueel om alsnog tot openen van de poortjes over te gaan? 

Nee, er is volgens het protocol en de gebruikelijke afspraken door NS gehandeld. Met het oog op 

toekomstige situaties is er met NS en de Veiligheidsregio overleg om deze afspraken te bevestigen. 

Daarbij gaat het ook om de communicatie tijdens dit soort drukke momenten. 

Openbaarheid 

Deze nota is openbaar. 

 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 
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besluit 
 
 

Jaargang   

Onderwerp  Beantwoording artikel 45 vragen fractie SP over poortjes station Zwolle 

 

 

De raad van de gemeente Zwolle; 

 

Gelezen het voorstel van burgemeesters en wethouders, d.d. 06-09-2016 

 

besluit: 

 

 

 

Aldus besloten in de openbare vergadering van 26 september 2016, 

 

de voorzitter, 

 

de griffier, 


